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Őn az állatorvosi gyakorlatból
kerÜlt a minisztériumba.

1998. december 1-je óta az FVM
"alkalmazásában" álltam Szabolcs-
Szatmár-Bereg megye főállatorvosa-
ként. Ebben a beosztásomban, a
megyei igazgatókból választott ta-
nács tagjaként már volt alkalmam
megismerni az apparátust. Nern volt
tehát korrekt a sajtóban elterjedt
megfogalmazás, miszerint minden
ismeretség, gyakorlatnélkülkerültem
a tárca élére.

Beiktatása körÜlményei az ismert
okok miatt komoly témát szolgál-
tattak a médiának. De az általunk
képviselt szakmát jobban érdekli,
amiről nem szóltak még; hogyan
sikerült a beilleszkedése?

Most már elmondhatom, hogya
szokatlanul gyors ütemű, pár órát
engedő türelmi időszak után történt
beiktatásom után márakonszolidáló-
dott a helyzet. Nemrég tették le az
esküt az új államtitkárok,így mostan-
ra helyettessei is rendelkezem.

PfJ,

JelzéB értékűnek tekintjük,
hogya hivatali eBküjét pon-
tOBan egy hónapja letett mi-
niBzter fogadta az liASertéB"
éB "A Baromfi" című Bzak-
lapok tudÓBítóit. TudomáBul
kellett vennünkazonban, hogy
a miniBzter elfoglaltBága
miatt nem mélyedhettünk el a
Bzakmai kérdéBekben; de erre
talán újBágunk egéBz ter-
jedelme Bem lenne elegendő.

Sajnálom, hogy az állat-egészség-
ügyi törvény általános és részletes
vitája arra az időszakra esett, amikor
még egyedül kellett képviselnem a
tárcát a parlamentben.
Sikerült megbírkózni az iskolatej-
akcióval kapcsolatos problérnával,
amely kezdeményezés fontossága
nem volt kérdéses, csak meg kellett
találni a törvényes folytatás lehető-
ségét. A Concordia-ügy is megoldá-
sához közeledik. Eközben fogad-
nom kellett számos nagykövet láto-
gatását, így Szegeden találkoztam
Jugoszlávia mezőgazdasági minisz-
terévei, a háború utáni első ilyen
szintű találkozón. A jugoszláv agrár-
tárca szeretné tanulmányozni a ma-
gyarjogi környezetet, hiszen nekikis
az EU tagság a céljuk. A harcok
erősen sújtották a mezőgazdasági
szempontból értékes bácskai és
bánáti régiót, ahol jelenleg folyik a
privatizáció az ágazatban is. Tár-
gyaló partneremet érdekelte a hazai
állat-egészségügyi szervezet felépí-
tése, ezért ellátogattunk közösen a
Szegedi Állat-egészségügyi Állo-
másra. Ez csak egy kiragadott ese-

rnény az elmúlt hónapból. A mai
napon az Országos Területfejlesztési
Tanács ülésén rnondok megnyitót,
hiszen a vidékfejlesztés is a mi-
nisztériumhoz tartozik.
A vidék fejlesztéséhez szorosan
hozzátartozik a mezőgazdaság álla-
pota. A hazai szabadtartású barorn-
fitenyésztés például szűkebb pátri-
árkájából indul ú~ára.
A minisztérium elismeri a baromfi
szabad tartását, látjukannak poten-
ciális előnyeit a térségre nézve.
Számos, már ismert ok mellett az is
ide sorolandó, hogy kielégíti az
állatvédelmi igényeket, az EU nor-
máknakebben is megfelel. Szemé-
lyesen is támogatorn az ilyen kezde-
ményezéseket.

Az ország egyes területeit járva
azt halljuk kollégáinktól, hogy az
egy-két kocás, kicsiny udvarokon
való tartás eltűnőben van, meg-
sokasodtak viszont a 10-30 kocás
farmerek. Mi az álláspontja az
ágazat egyik sarkalatos kérdé-
séről, a kisüzem-nagy telep kér-
déséről?

Röviden tudok válaszolni: rentábilis

legyen. Ez a kulcsszó. Arnennyiben

ennek a feltételnek megfelel, a méret
már rnásodlagos. Egyébként az EU

országokban nincs hagyománya az

egy-két kocás tartásnak, nem kezelik

piaci tényezőként. A vágóhidaknál

sem feltétlenül a méret dönt. Igaz
ugyan, hogya nagyok könnyebben

kézben tarthatók, ellenőrizhetők, de

a kisebb feldolgozóknál jobban

érvényesülnek a helyi szempontok,
az ún. "hungarikumok" előállítására

ezek lehetnek alkalmasak. Persze a kis



vágóhidakon is meg kell felelni az EU

előírásoknak, és a magyar fogyasztó-

nak is joga van az élelmiszerbizton-

sághoz. Éppen most tartózkodnak itt

EU ellenőrök, akik ezt a kérdéskört

vizsgálják. Meggyőződésem, hogy

az eredmény összességében nem

lesz elmarasztaló, a magyar termékek

zömükben nem rosszabbak az Uniós

átlagnál.

Sorsunk szempontjából meghatá-

rozó a minisztérium EU-csatlakozási

politikája.

Annyit leszögezhetek, hogy nem

Im

fogjuk feláldozni a magyar mezőgaz-

daságot az "EU oltárán". A felzárkóz-

tatáshoz a szűk keresztmetszet a

technológia, a támogatásoknál ezt

helyezzük előtérbe. Fontos az is,
hogy mindinkább az Uniós gyakorla-

tot vegyük át munkánk során.

A kommunikáció ezen ,a téren is, de

a minisztérium egészére érvényesen

is igen fontos. Ezért az első intéz-

kedéseim egyikeként erősítettem
meg a sajtóosztályt, de nem adok

minden nap sajtótájékoztatót. Igyek-

szem olyan légkört biztosítani a tár-

cánál, ami mellett az előttünk álló

feladatokra koncentrálhatunk kollé-

gáimmaI. Vállalom akár a sajtó felől a

"szürke eminenciás" jelzőt IS,
amennyiben ez azt jelenti, hogy

csendben, korrekt szakmai munkát

végzek. Azt hiszem, ezt várja tőlem

az ágazat, a szakma, ennek a feladat-

nak próbálok megfelelni.

WEKERLE LASZLÓ
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